
B
io je to Goranu ~etvrti maraton na kome je u~estvovao u
kratkom periodu, a {esti u ovoj godini. Naime, 11. sep-
tembra iznenadio je mnoge u Pore~u kada je u konkurenciji
takmi~ara, me|u kojima su neki u~estvovali i na olimpij-
skim igrama, zauzeo tre}e mesto. Posle toga tr~ao je u
Istambulu na Balkanskom prvenstvu u maratonu gde je bio

{esti, pa u Zagrebu 14. Po povratku iz Venecije tr~ao je i u
Podgorici gde je i okon~ao uspe{nu takmi~arsku sezonu. 

O~ekivao je da na Svetskom vojnom prvenstvu zauzme
“zlatnu sredinu”, kako je i bilo, ali i da bude br`i od istr-
~anih 2.39.35. Me|utim, imaju}i u vidu da su pripreme za u~e-
{}e na tom takmi~ewu, te obezbe|ewe opreme i svega ostalog
{to je neophodno da bi jedan maratonac stigao do ciqa (is-
hrana, vitamini i dr.), prepu{teni mo}ima wegove jake `eqe
da se takmi~i i dobroj voqi sponzora, postignuto vreme je vi-
{e nego zadovoqavaju}e. Tim pre kada se zna da je od pedese-

strane, `arko `elela da se vratim u sport, dok sam, s druge
strane, ~eznula da svaki trenutak provedem sa Inom. Prvi put
smo se rastale kada je ona imala jedanaest i po meseci, na ~e-
tiri dana, i tada sam htela da puknem od ~e`we.

Ipak si na Prvenstvu Srbije i Crne Gore, prvom takmi~e-
wu na kome si u~estvovala posle povratka, osvojila zlato u
svojoj kategoriji i bronzu u apsolutnoj? 
– Na tom takmi~ewu imala sam tremu kakvu ranije nisam

ose}ala, kao da se nikada nisam takmi~ila. Samim tim vi{e
mi je zna~io uspeh koji sam postigla, jer mi je ulio neophodno
samopouzdawe, tako da sam na Mediteranskom prvenstvu, koje
je odr`ano  kasnije, bila tre}a. Onda mi se dogodilo ne{to
{to mi ni dan danas niko nije razjasnio, a na ~emu }u insisti-
rati. Naime, posle tri meseca pripremawa za Evropsko pr-
venstvo, samo dan pred po~etak takmi~ewa saznala sam da ne}u
nastupiti za reprezentaciju. Da nisam stekla odre|eni status
u ovom sportu, mo`da bih pre{la preko svega. Ovako }u kad-
tad zahtevati da mi se objasni koji je razlog za to {to se dogo-
dilo, naro~ito kada premotam film unazad i setim se koliko
puta nisam bila sa svojim detetom da bih se {to boqe pripre-
mila za to takmi~ewe. Po{to su tu, o~igledno, prevagnuli neki
drugi razlozi, koji nemaju veze sa sportom, nastoja}u da se to
ra{~isti. Sve se to desilo posle mog prelaska u “Budu}nost”.
Sujete i ko zna ~ega jo{ ima u svim sportovima, ali meni se pr-
vi put desilo da zbog toga stradam, i to me pogodilo. 

Jedno vreme si ̀ ivela u Japanu, kolevci karatea. Kakvo is-
kustvo nosi{ iz te zemqe?
– Tamo sam se prvi put susrela sa jednim specifi~nim, na-

sle|enim pristupom treningu, koji Japanci ne `ele da mewaju ni
po koju cenu. Rekla bih da su fanati~ni kada je o tradiciji re~,
iako se karate dosta izmenio u odnosu na ono {to je bio u ta
drevna vremena. Postao je zanimqiviji i dopadqiviji za publi-
ku, sve je ubrzano i lepo za oko. Dok u na{em karateu trening
traje najvi{e sat i po, po{to borbe traju po dva minuta, u Japa-
nu trening traje tri sata, i to udarni~kim tempom. ^ini mi se da
je to preterano. Sa druge strane, ono {to bismo mogli da nau~i-
mo od wih jeste velika po`rtvovanost. Iako gube sa 2:0, oni }e
da izgore u borbi do isteka drugog minuta. Mo`da bi neka kom-
binacija na{eg i wihovog na~ina rada predstavqala idealan
spoj.

Kakvo je tvoje vi|ewe na{e Karate reprezentacije?
– Pre moje generacije u na{em `enskom karateu bilo je

samo jedno neprikosnoveno ime – Tawa Petrovi}, koja je osva-
jala medaqe. Posle we je do{la moja generacija. U woj svaka
od nas ima ne{to svoje, druga~ije od one prethodne, i zahvaqu-
ju}i tome mo`e da uzme medaqu, dok smo ekipno skoro na sva-
kom takmi~ewu osvajale medaqu. Tako smo i po~ele, kao najmla-
|a ekipa u istoriji evropskih prvenstava koja je uzela odli~je.

Po mom mi{qewu, osnovni problem u na{oj reprezenta-
ciji jeste u tome {to se nikada ne zna ta~an plan i program ra-
da, kao {to je to u drugim zemqama, gde sportisti, zahvaquju}i
dobroj organizaciji, mogu da se posvete studirawu, dok smo mi
ve~iti studenti koji svuda sa sobom nose kwige i – na tome naj-
~e{}e ostajemo. O materijalnoj situaciji suvi{no je i govori-
ti, po{to je op{tepoznato da su kod nas individualni sportovi
u zape}ku. Mi ne mo`emo da se sakupimo svi u istoj opremi, zo-
vu nas Beneton reprezentacijom, a kamoli ne{to vi{e – ali
navijamo svi jedni za druge. 

Sawa SAVI]
Snimio Goran STANKOVI]
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Prvi put ove godine Vojska
Srbije i Crne Gore imala je
svog predstavnika na
Svetskom vojnom prvenstvu 
u maratonu u Veneciji,
desetara po ugovoru Gorana
^egara, aktuelnog dr`avnog
prvaka u maratonu, koji je u
vojnoj konkurenciji zauzeo
vrlo dobro 21. mesto
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Da je to zaista tako pokazao je i we-
gov organizam koji se po~etkom godine
na{ao u stawu te{ke anemije. Posle
pretr~anih 2.800 kilometara za tri
meseca treninga, a bez adekvatne is-
hrane, organizam je popustio. Ipak,
voqa i `eqa da opravda vreme koje je
tokom zime dobio za trening bili su ja-

~i od wega samog, pa je iako jo{ nedovoqno oporavqen postao
prvak dr`ave. Tu medaqu, kao i osvojeno tre}e mesto na Regio-
nalnom vojnom prvenstvu, posvetio je upravo svom radnom kolek-
tivu i Vojsci Srbije i  Crne Gore. 

– U razvoj sporta u vojsci neophodno je ulo`iti jako puno
energije. I sam sam spreman da tome doprinesem koliko mogu,
iako je moja budu}nost u Vojsci kao vojnika po ugovoru neizve-
sna. Voleo bih da se aktiviram, ali za to je potrebno vi{e od
moje `eqe. 

Naredni period }e verovatno biti prekretnica u mojoj
karijeri jer se ovom rastrzano{}u ne mo`e ni{ta posti}i.
Profesionalan pristup bilo kom poslu podrazumeva sto odsto
posve}enosti, pa tako i maratonu. Kod mene postoje `eqa za
uspehom i “zdravi temeqi” na koje on mo`e da se nadogradi,
ali je potrebno da daqe idemo zajedno. 

@ivim za sport i sve {to imam ula`em u wega sa `eqom
da jednog dana u~estvujem na olimpijskim igrama, {to sa ade-
kvatnim radom i ulagawima nije nerealno. Pretpostavqam da
tu treba da bude i interes Vojske. Za kraj decembra i po~etak
januara dobio sam poziv iz Kenije da u~estvujem u atletskom
kampu koji tamo organizuju, {to bi mogao odli~no da iskori-
stim da se pripremim za balkansko i regionalno vojno prven-
stvo, koja nas o~ekuju u aprilu. Osnovna prepreka za taj odla-
zak na crni kontinent jeste, ponovo, nedostatak vremena, i ta-
ko se vra}amo na po~etak pri~e – isti~e na{ sagovornik doda-
ju}i da veruje da u `ivotu svako dobija ono {to zaslu`i pa je
tako i wegov ovogodi{wi uspeh bio zaslu`en. 

Goran ^egar ima 28 godina. Najboqi rezultati u marato-
nu se posti`u izme|u 30. i 35. godine `ivota. S tim u vezi, na-
damo se da }e Vojska prepoznati svoj interes u aktuelnom prva-
ku dr`ave u maratonu pre nego {to to u~ini neko drugi.
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o  k r a j u  j e d n e  u s p e { n e  s e z o n e

A VREMENOM
tak takmi~ara iz Katara, Italije, Brazila, Maroka, [panije
i jo{ petnaestak dr`ava u kojima se mnogo vi{e pa`we prida-
je vojnom sportu, samo wih tridesetak u{lo u ciq. Na Veneci-
janskom maratonu u~estvovalo je  oko 7.500 takmi~ara, a Go-
ran je zauzeo 70. mesto.

U~e{}e na Svetskom vojnom prvenstvu predstavqalo je
krunu Goranovih ovogodi{wih sportskih nastupa. Ovo takmi-
~ewe bilo je i dobra prilika da se realno sagleda slika o to-
me gde se na{a zemqa nalazi u odnosu na svetsku vojnu mara-
tonsku konkurenciju. Sve to ima zna~aja kada se ima u vidu da
se 2007. godine odr`avaju Svetske vojne igre u Indiji gde bi,
uz kvalitetan rad koji ve} sada treba da otpo~ne, na{i mara-
tonci mogli da u|u u konkurenciju za neki zna~ajniji plasman.
Dakle, potencijala ima, ali ne i mnogo toga drugog {to uslo-
vqava da se kvalitet i poka`e rezultatom. Uzmimo primer ju-
naka na{e pri~e.

Podr{ka koju Goran ^egar kao prvak dr`ave u maratonu
dobija od VSCG, za koju i u ime koje nastupa na raznim takmi-
~ewima u zemqi i inostranstvu i promovi{e je, vi{e je nego
simboli~na. U wegovoj mati~noj jedinici iz Sombora poma`u
koliko je to u wihovoj mo}i, ali bez institucionalnih re{ewa
i najboqa voqa nije dovoqna. Po{to pretpostavqamo da }e
nadle`ni na sve kritike tretmana jednog od trenutno najuspe-
{nijih sportista u Vojsci, koji od svoje desetarske plate iz-
dvaja za profesionalno bavqewe sportom u kome je, sude}i po
rezultatima,  prili~no uspe{an – opravdawe verovatno na}i
u nedostatku novca, pitamo se i da li je mogu}e da bar vreme
koje mu je potrebno za pripreme dobije bez ve}ih problema.

– Profesionalni rad u sportu iziskuje da se dva puta
dnevno sistematski trenira po ~etiri sata, a ja sve vi{e ose-
}am da ne mogu da postignem taj tempo pored redovnih obaveza
– ka`e Goran ^egar. 


